
 
23. januar 2024 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Naalakkersuisut har i oktober 2023 oplyst at der er nedsat en fælles arbejdsgruppe med 

relevante departementer og KNI for at afklare fremtiden for Neqi. Hvornår kan det 

forventes, at arbejdsgruppen kommer med afklaring, og evt. anbefalinger, om Neqis 

fremtid? 

2. Mener Naalakkersuisut, at Neqi A/S skal forsætte med at være et sæsonbaseret 

virksomhed i fremtiden? 

3. Hvor mange sæsonmedarbejdere og fastansatte har der været i Neqi A/S i 2023? 

4. Har Neqi A/S været nødsaget til at afskedige fastansatte i slutningen af 2023 og i 

starten af 2024?  

A) Hvis ja; hvad er årsagen til afskedigelserne? 

5. Har Naalakkersuisut andre oplysninger der vedrører Neqi A/S sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

Neqi A/S har en betydningsfuld rolle for fåreholdere og ikke mindst hele Sydgrønland, samt 

lokalbefolkningen. Jeg vil derfor gerne vide, hvad Nallakkersuisuts planer er ift. Neqi A/S fremtid.  

 

Jeg ser frem til at modtage svarene indenfor 10 arbejdsdage. 

 


